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  Vážení spoluobčané, 
léto se pomalu blíží 
ke svému konci a v 
září nás čeká příval 
kulturních i sportov-
ních událostí. Jubilej-
ní 10. ročník čeká 
jednu z největších 

sportovních akcí v regionu, 
Házenkářský festival, se zahajo-
vacím extraligovým utkáním na 
zimním stadionu. Těšit se mů-
žete samozřejmě na Václavskou 
pouť, která zakončí lovosické 
kulturní léto celou řadou zají-
mavých hudebních hostů. Úpl-
nou novinkou je pak festival 
vážné hudby Kudrmannovy 
Lovosice, v rámci kterého v 
průběhu tří koncertních dnů 
vystoupí mimo jiné německý 
varhaník Friedrich Sacher, so-
pranistka Markéta Halířová 
Bechyňová nebo světově zná-
mý houslista Pavel Šporcl. Tyto 
i mnohé další akce již bude 
dále rozvíjet tým Centra kultury 
Lovoš s novým ředitelem Ing. 
Ondřejem Kounovským, které-
ho tímto vítám na palubě a 
těším se na spolupráci nejen v 
oblasti kultury.  
  Se začátkem září pak mnohé z 
nás čeká jedna obzvláště mi-
mořádná událost, a to úplně 
první začátek školního roku. 
Všem novopečeným prvňáč-
kům tak přeji hodně štěstí do 
nadcházející životní etapy a 
také co nejvíce krásných zážit-
ků. Dovolím si mluvit za všech-
ny rodiče s tím, že na vás ne-
můžeme být více pyšní a už 
nyní je jasné, že jedno oko 
nezůstane suché. To platí i pro 
ty nejmenší, a to děti, které 
prvním rokem nastupují do škol 
mateřských.  
  Ke konci mi pak dovolte od 
srdce poděkovat paní Miladě 
Novosadové, dlouholeté úžas-
né ředitelce MŠ Terezínská, 
která se rozhodla odejít do 
zaslouženého důchodu a které 
tímto přeji mnoho zdraví, štěstí 
a radosti.      V. Krejčí, starosta 

SLOVO STAROSTY 

Foto: dan 
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5. 9. Purkyňova, Siřejovická  
6. 9. L. Janáčka, Sukova, Škroupova  
 

12. 9. J. Ježka, Zvonařova  
13. 9. Kmochova, V. Nejedlého  
 

19. 9. Hluboká, Zahradní  
20. 9. Dvořákova, Smetanova  
 

26. 9. Dlouhá (od Besedy po vlakový přejezd)  
27. 9. Dlouhá (od vlakového přejezdu po podchod)  

Technické služby města Lovosice informují: 
Úklid komunikací v září 

Městská ubytovna v Nádražní ulici ukončí provoz 

Na 14. zasedání Rady města Lovosice, konaném dne 2. srpna 2023, bylo přijato důležité rozhodnutí týkající se provozu ubytovny 
„Nádražní" v Lovosicích. S platností k 31. prosinci 2023 bude provoz ubytovny ukončen. Hlavním důvodem tohoto kroku 

 je důkladné zhodnocení provozní situace ubytovny a dlouhodobé ztráty, které tento provoz generoval. 
  Město Lovosice, dlouhodobě 
zodpovědné za provoz ubytovny 
prostřednictvím Technických slu-

žeb města Lovosice, se potýkalo 
s trvalou finanční zátěží. Napří-
klad v roce 2022 bylo na provoz 
utraceno téměř milion korun. S 
přihlédnutím k současným ener-
getickým trendům a prognózám 
nákladů do budoucna se město 
rozhodlo pro tento krok. Na-
vzdory nízké obsazenosti uby-

tovny, kdy dosahuje pouze 36 % 
z celkové kapacity 96 lůžek, ná-
klady na provoz zůstaly téměř 
neměnné. 
  Město se však snaží postarat o 
současné obyvatele ubytovny. 
Odbor sociálních věcí a zdravot-
nictví aktivně podporuje osoby, 
které budou postiženy tímto 
rozhodnutím. Zajišťuje jim pravi-
delnou podporu a spolupracuje 
na hledání alternativních řešení. 

Sociální pracovnice OSVaZ udr-
žuje stálý kontakt s obyvateli 
ubytovny, poskytuje jim základní 
poradenství a spolupracuje na 
zajištění sociálních dávek a hle-
dání vhodného bydlení. Úspěš-
nost těchto snah bude záviset na 
ochotě a spolupráci samotných 
obyvatel, kteří budou mít mož-
nost využít poskytovanou pod-
poru podle svých individuálních 
potřeb a přání. 

  Lovosice nyní vstupují do nové 
etapy, ve které se zaměřuje na 
budoucnost. Plánuje se rekon-
strukce celé budovy ubytovny a 
také zahájení projektu výstavby 
startovacích bytů. 
  Projektová dokumentace je 
připravena a první kroky směřují-
cí k obnově této lokality jsou 
plánovány na začátek příštího 
roku.                                      (pad) 

Pozvánka na 4. zasedání  
Zastupitelstva města Lovosice 

  Vážení spoluobčané, s radostí 
vás zveme na čtvrté zasedání 
Zastupitelstva města Lovosice, 
které se bude konat 27. září 
2023 od 16 hodin v prostorách 
staré radnice. Zasedání se mů-
žete zúčastnit osobně nebo pro-
střednictvím online přenosu. 
  Program zasedání nabídne 
širokou škálu témat. Mezi hlavní 
body zasedání patří například 
zpráva o činnosti Rady města 
Lovosice, diskuse o obecně zá-
vazných vyhláškách (dále OZV) 
týkajících se místního poplatku 
za obecní systém odpadového 
hospodářství a OZV o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z 
nemovitých věcí. Dále se zastu-
pitelé budou věnovat pravidlům 
pro udělování čestného občan-
ství města Lovosice. 
  Těšíme se na vaši účast a pří-
padný příspěvek k debatám. 
Rovněž bychom vás chtěli infor-
movat, že celé zasedání bude 
dostupné také online prostřed-
nictvím přímého přenosu. Tím 
způsobem můžete sledovat prů-
běh zasedání a aktivně se zapo-
jit přímo z domova. Stačí sledo-
vat oficiální webové stránky 
města Lovosice nebo náš profil 
na Facebooku, kde naleznete 

všechny relevantní informace.  
  Těšíme se na setkání s vámi, ať 
už osobně či virtuálně.         (pad) 

www.meulovo.cz 

https://www.facebook.com/
meulovo.cz  

Komunikace u gymnázia  
prošla opravou 

  Městský úřad Lovosice v době 
letních prázdnin provedl provi-
zorní opravu komunikace ve-
doucí k místnímu gymnáziu s 
cílem předejít problémům s 
prašností a nerovnostmi po-
vrchu. Jedním z hlavních cílů 
opravy bylo minimalizovat pro-
blémy s nerovnostmi povrchu, 
které způsobovaly zachycování 
vody a tím vytváření louží na 
cestě. 
  Komunikace ke gymnáziu se v 
poslední době potýkala s řadou 
problémů, včetně prašnosti, 
hrbolů a děr, což mohlo ztížit 
průjezd a zvýšit riziko pro řidiče 
i chodce. K odstranění těchto 
nedostatků byla zvolena provi-
zorní metoda. Nejprve byla od-
straněna vrchní vrstva povrchu, 
což umožnilo přístup k hlubším 

vrstvám komunikace. Poté ná-
sledoval proces uhutnění a ná-
sledné zalití recyklátem. Na ten-
to krok navázal nástřik živice, 
nanesení asfaltu a posyp drtí, 
což vytvořilo nový, hladší povrch 
komunikace. 
  Tato provizorní oprava, která 
byla provedena externí firmou 
za částku přibližně 700 tisíc ko-
run, má sloužit jako dočasné 
řešení, zatímco město plánuje 
provedení celkové rekonstrukce 
komunikace. Především s ohle-
dem na plánovanou rekonstruk-
ci projektu Olejny.  
  Tímto prosíme všechny řidiče, 
aby volili opatrný styl jízdy a 
nižší rychlost, které zohledňují 
specifické podmínky této komu-
nikace.              (pad, foto gymlovo) 

LOVOSICKÝ DNEŠEK   

http://www.meulovo.cz
https://www.facebook.com/meulovo.cz
https://www.facebook.com/meulovo.cz
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Rekonstrukce ubytovny na zimním stadionu skončila 
Koncem srpna byly oficiálně ukončeny stavební práce původní ubytovny na zimním stadionu s pracovním názvem Sport hotel. 

Tento objekt se nyní proměňuje v budoucí Active Stadium, který dostává svou finální podobu. Název sám o sobě naznačuje,  
že nově zrekonstruovaný objekt bude místem pro aktivní zážitky a sportovní radovánky. 

  Kompletní rekonstrukce, která ubytovnu 
změnila do dnešní podoby hotelu, si vyžáda-
la více času, než bylo původně naplánováno. 
Zahájení prací bylo v lednu 2022 navrženo 
na roční plán, ovšem kvůli přepracování dru-
hého nadzemního podlaží se stavební práce 
protáhly. Financování této rozsáhlé rekon-
strukce bylo zajištěno úvěrem ve výši 130 
milionů korun. Tento úvěr zahrnuje nejenom 
finance na celkovou rekonstrukci, ale také 
rozpočet na interiérové vybavení.  
  Vybavení interiéru bylo rozčleněno do čtyř 
kategorií: atypický nábytek, typický nábytek 
a vybavení, identifikace a elektronika. Z těch-
to kategorií již tři mají své vítěze, kteří budou 
zodpovědní za dodání a instalaci vybavení. 
Celková cena pro první tři kategorie činí při-
bližně 10 milionů korun včetně DPH. V kate-
gorii elektroniky byl pouze jeden zájemce, 
který však nesplnil požadované podmínky. Z 
tohoto důvodu bylo výběrové řízení zrušeno. 
Jelikož se ani na druhý pokus nepodařilo 
dodavatele na elektroniku skrze veřejnou 
zakázku najít, zajistí město objednání tohoto 
vybavení napřímo, aby nebyl ohrožen termín 
provozu. Termíny dodání veškerého vybave-
ní jsou naplánovány tak, aby mohl Active 
Stadium spustit svůj ostrý provoz začátkem 
roku 2024.   
  S kapacitou 115 lůžek je hotel rozdělený do 
tří barevných kategorií, ať už budou hosté 
cestovat s rodinou, partou přátel nebo pra-
covními kolegy, pobyt v nově zrekonstruova-
ném hotelu bude pro každého. Active Stadi-
um je připraveno splnit nejrozmanitější přání 
hostů. Při výběru jakéhokoliv typu pokoje se 

hosté mohou těšit na skvělou snídani, mo-
derní vybavení a pohodlná lůžka. Součástí 
hotelu je také bistro, které bude nabízet širo-
kou škálu pokrmů, od studených po teplé, a 
to nejenom pro hosty hotelu. Pro větší sku-
piny bude připravena možnost vaření na klíč, 
takže si každý může vychutnat svůj pobyt 
podle svých přání.  

  Už teď se těšíme na moment, kdy budeme 
moci vítat první hosty v Active Stadiu. Pokud 
budete mít jakékoli dotazy týkající se hotelu 
či budoucího provozu, rádi vám odpovíme 
na e-mailové adrese. A pokud máte zájem o 
další informace ohledně náboru zaměstnan-
ců, neváhejte nám poslat životopis na pro-
vozni@activestadium.cz.            (pad, foto pad) 

  Sociální služby města Lovosice 
(SSML) nedávno představily krás-
nou novinku, která si okamžitě 
získala srdce mnoha milovníků 
knih. Před novou budovou Do-
mova s pečovatelskou službou 
vznikla knihobudka, která je ve-
řejnosti k dispozici 24 hodin den-
ně a umožňuje si knihy půjčovat 
bez nutnosti jejich vrácení.  
  Prostor, kde knihobudka stojí, 
nebyl dříve využíván a kapacitně 
nedostačoval prakticky žádným 
účelům. Ředitel SSML Pawel Szy-
mański měl vizi využít tento kou-
tek k něčemu smysluplnému a 
obohacujícímu nejenom pro kli-
enty DPS, ale také pro občany 
města. „Naše organizace se již od 
samotného jejího vzniku chce 
zapojovat do zlepšování života 
v našem městě. Proto jsme se 
inspirovali v jiných obcích a roz-
hodli se využít frekventovaného 
místa u DPS a vytvořit knihobud-
ku," řekl Pawel Szymański. 
  Úpravy daného místa byly pro-
vedeny s precizností a pozorností 
k detailům. Zahrnovaly nivelaci 

podlahy, výmalbu, instalaci poli-
ček a vytvoření dvou křídelních 
dveří ze dřeva a plexiskla. Na 
knihobudce také visí dvě cedule 
– jedna se základními údaji a 
druhá se seznamem pravidel. 
Celkové náklady na tuto promě-

nu činily přibližně 30 000,- Kč. 
  Pokud máte zájem přispět kni-
hami, můžete se kdykoliv během 
pracovní doby obrátit na správce 
pana Jiřího Růzhu prostřednic-
tvím telefonního čísla 739 567 
854 nebo e-mailem na adrese 

spravce@ssmlovo.cz a dohod-
nout si vhodný termín pro pře-
dání darovaných knih. Každá 
kniha, kterou přispějete, rozšiřuje 
knižní poklad v knihobudce a 
přispívá k obohacení četby v 
našem městě.           (pad, foto pad) 

• • • Pro milovníky četby je u DPS nová knihobudka • • • 

mailto:provozni@activestadium.cz
mailto:provozni@activestadium.cz
mailto:spravce@ssmlovo.cz
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Představujeme nového ředitele CK LOVOš 
Se začátkem srpna 2023 se v Lovosicích začíná psát nová kapitola v oblasti kultury. Novým hnacím motorem CK LOVOš se stal 
Ing. Ondřej Kounovský, který po úspěšném výběrovém řízení nastoupil do funkce 1. srpna. S jeho nástupem se otevírají dveře k 
novým příležitostem a vizím pro místní kulturní scénu. Pan Kounovský je absolventem magisterského studia na Vysoké škole fi-
nanční a správní v Praze, kde se specializoval na mediální a komunikační studia. Jeho akademické znalosti v oblasti marketingu a 
komunikace jsou podloženy bohatým pracovním životopisem. Ondřej získal cenné zkušenosti v renomovaných společnostech, 
včetně ČEZ, a.s., ČEZ ESCO a.s., a AGC Flat Glass Czech a.s. Jeho posledním úspěchem bylo vedení oddělení marketingu a propa-
gace na Univerzitě J. E. Purkyně v Ústí nad Labem, kde vedl tým působící napříč všemi fakultami. Během této doby dokázal inicio-
vat a úspěšně provést několik významných mediálních kampaní, přičemž zásadně ovlivnil vnímání univerzity v širší veřejnosti. 
  Co Vás motivovalo přihlásit se do výbě-
rového řízení na ředitele Centra kultury 
LOVOš a co na této pozici vnímáte jako 
největší výzvu? 

  Jednalo se především o kulturní prostředí, 
ke kterému mám velmi blízko a ve kterém 
jsem chtěl již delší dobu působit. Zároveň 
jsem si oblíbil vydařenou rekonstrukci CK 
LOVOš. Prostory LOVO Café jsou opravdu 
nádherné. 
 

  Jak hodláte spojit zkušenosti z oblasti 
marketingu a komunikace s uměleckými 
aspekty Centra kultury? 

  Rád bych více zviditelnil CK LOVOš a Lo-
vosice pro tuzemské, ale i zahraniční ná-
vštěvníky. CK LOVOš proběhlo zdařilou re-
konstrukcí, která rozhodně stojí za návštěvu. 
V našem Centru kultury LOVOš se nachází 
LOVO Divadlo, LOVO Café, LOVO Start up, 
ale především LOVO Galerie. Do naší galerie 
chceme přilákat mladé umělce a v budoucnu 
uspořádat zajímavou uměleckou spolupráci. 
  Zároveň CK LOVOš se nachází na strategic-
kém místě, jsme kousek od sjezdu z dálnice 
D8 (Praha - Drážďany). Také vedle CK LOVOš 
je velké parkoviště pro elektromobily. Jezdí 
k nám parkovat mnoho turistů. Tuto výhodu 
musíme využít a dobře ji komunikovat.  
 

  Jaká je Vaše vize pro kulturní programy 
a akce, které budou nabízeny Centrem 
kultury LOVOš? 

  Spolupráce s místními spolky je z mého 
pohledu klíčová. Zároveň se rozhodně ne-
bráním novým projektům. Také musíme náš 
program rozšířit o program pro mladší pu-
blikum. Rád bych také navázal na již úspěšně 
realizované projekty. Například na Open 
Mike, degustace vína v prostorách LOVO 
Café apod. 

  Můžete se s námi podělit o nějaký kon-
krétní projekt nebo událost, kterou byste 
chtěl uskutečnit? 

  Jak jsem již výše naznačil… s kolegy chceme 
program CK Lovoš rozšířit o program pro 
všechny věkové skupiny. Tak aby si každý 
vždy v měsíci našel to své.  
 

  Jaký máte plán na posílení vztahu Centra 
kultury s obyvateli města a jakým způso-
bem s nimi hodláte komunikovat? 

  Preferuji otevřenou a transparentní komu-
nikaci. Určitě budu rád, pokud se na mě ně-
kdo obrátí, ideálně prostřednictvím e-mailu.  
 

  Jaké jsou Vaše dlouhodobé plány pro 
rozvoj Centra kultury? A jak byste chtěl 

vidět Centrum kultury LOVOš za pět let? 

  Jako svébytné kulturní centrum, kam se 
sjíždějí tuzemští, ale i zahraniční umělci, kde 
se pořádají zajímavá a originální kulturní 
představení. Uvidíme, jak se nám to společně 
povede! 
 

  Na závěr rozhovoru chceme zdůraznit, že 
komunikace s občany je klíčovým kamenem 
pro úspěch každé kulturní instituce. Vaše 
připomínky jsou cenné a mohou napomoci 
ke vzniku skvělých kulturních programů a 
akcí, které budou přesně odpovídat potře-
bám občanů našeho města. Chcete-li nové-
ho ředitele kontaktovat a podělit se o své 
myšlenky, napište na reditel@cklovos.cz.  
                                                          (pad, foto dan) 

  V MŠ Terezínská se po čtvrtsto-
letí oddané práce loučí paní ředi-
telka Milada Novosadová. Během 
těchto let dosáhla škola pod 
jejím vedením ohromných po-
kroků a úspěchů. Vedení města jí 
oficiálně za její práci poděkovalo.  
  Paní Novosadová svou kariéru 
začala jako učitelka v MŠ Mírová 
225 v Lovosicích. Když došlo k 
reorganizaci školství, MŠ byla 
přesunuta do Terezínské ulice. To 
byl nový začátek a pod paní No-
vosadovou se školka postupně 
vypracovala na významné místo 
ve společnosti. 
  Za více než dvě dekády v čele 
MŠ se paní Novosadová setkala s 
mnoha výzvami a překážkami. 

Nejvýraznější okamžiky byly na-
příklad povodně, které MŠ dva-
krát postihly. Změny ve vzděláva-

cím programu, rozvoj budovy a 
úspěchy dětí byly vždy na pořa-
du dne. Paní Novosadová se sna-

žila dětem poskytnout co nejlep-
ší vzdělání a podporu. Výtvarná 
činnost hrála klíčovou roli ve 
vývoji dětí. Jejich úspěchy v růz-
ných soutěžích, od okresních až 
po mezinárodní úroveň, jsou 
důkazem nejen kvality vzdělává-
ní, ale také práce celého týmu 
školky. 
  Na závěr svého působení by 
paní Novosadová ráda poděko-
vala všem, kteří ji podporovali  
celých 25 let. Rodičům, kolegům, 
zaměstnancům a všem, kteří při-
spěli k úspěchům MŠ Terezínská. 
Její odkaz zůstane v podobě ško-
ly, kde děti mají možnost růst, 
rozvíjet se a připravit na budouc-
nost.                         (pad, foto pad) 

Po 25 letech odchází ředitelka MŠ Terezínská M. Novosadová 
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Prodej slepiček 
 

Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, Dominant všechny 
barvy, Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska.  

Cena od 259 Kč za kus.  
 

Prodej: 20. září 2023 

Lovosice - u Billy - 13.30 hodin 
 

Výkup králičích kožek - cena dle poptávky, doprava 189 Kč za celý nákup, 
doporučujeme objednávat! Info: Po - Pá 9 - 16 hod.,  

tel. 601 576 270, 728 605 840 www.drubezcervenyhradek.cz 

Předcházení vzniku odpadů 
v Lovosicích 

  Předmět projektu: Předmě-
tem projektu je umožnění před-
cházení vzniku odpadu a navý-
šení kapacity sběrného dvora ve 
městě Lovosice prostřednictvím 
vybudování haly a pořízení 
vhodného vybavení do ní. Jedná 
se tedy o zřízení re-use centra 
včetně pořízení vybavení a navý-
šení kapacity sběrného dvora. 
Re-use centrum bude vybudo-
váno v nové hale, jejíž minoritní 
část bude uzpůsobena jako pro-
stor vhodný pro dotřiďování 
odpadů přijatých na sběrném 
dvoře, a to zvláště objemných 
odpadů.  
 

  Cíl projektu: Realizací projektu 
dojde k předcházení vzniku od-
padů prostřednictvím vybudo-
vání re-use centra a zároveň ke 
zvýšení separace rozšířením ka-

pacity sběrného dvora. Vybudo-
váním re-use centra dojde k 
odklonění části odpadů do sféry 
předcházení vzniku odpadů – 
tedy věci a materiály budou mít 
delší životnost a budou déle 
sloužit ke smysluplnému účelu, 
než budou odloženy do odpa-
du. Navýšení kapacity sběrného 
dvora umožní lépe separovat a 
dotřiďovat odpad. 
 

Termín realizace projektu: 
07/2023 – 03/2025 

Den lovosických autorů se vrací  
  Po tříleté pauze se do Pfann-
schmidtovy vily vrací další oblí-
bená kulturní událost – Den 
lovosických autorů. Uskuteční se 
v sobotu 11. listopadu a po vzo-
ru prvních pěti ročníků nabídne 
pestrou přehlídku kreativních 
tvůrců z Lovosic a okolí. Svou 
tvorbu odprezentují hudebníci, 
vinaři, gastrospecialisté, malíři 
nebo cestovatelé. Celodenní 
program hudebních vystoupení, 
přednášek, výstav a degustací 
zahájí slavnostní jmenování no-
vých čestných občanů města. 
  Proběhne také fotografická 
soutěž na téma „Moje středoho-
ří“, které se mohou zúčastnit 

všichni amatérští i profesionální 
fotografové. Pravidla jsou jed-
noduchá – na e-mailovou adre-
su kultura@kclovos.cz mohou 
soutěžící do 31. října zaslat max. 
3 vlastní fotografie v odpovídají-
cí JPEG/JPG kvalitě. K e-mailu 
připojte jméno a příjmení, byd-
liště, kontakt (e-mail, telefon) a 
názvy fotografií.  
  Fotografie budou postupně 
přidávány na facebookovém 
profilu Den lovosických autorů. 
Nejlepších 12 fotografií s největ-
ším počtem „lajků“ bude vysta-
veno právě na Dni lovosických 
autorů, kde proběhne slavnostní 
ohlášení vítězů. 

Město chystá modernizaci  
veřejného osvětlení 

  Ve snaze přinést modernizaci 
do oblasti veřejného osvětlení 
se město Lovosice rozhodlo pro 
rozsáhlou rekonstrukci světelné 
infrastruktury. Rekonstrukce při-
náší řadu výhod, včetně úspory 
energie a zlepšení vizuálního 
dojmu ve městě. Celková cena 
projektu činí 9 299 049 Kč včet-
ně DPH. Z této částky bylo fi-
nancováno 7 113 600 Kč pro-
střednictvím dotace na obě eta-
py. Samotné město Lovosice 
pak investuje částku ve výši       
2 185 449 Kč. 
  Rekonstrukce veřejného osvět-
lení má několik pozitivních 
aspektů. Především se očekává 
výrazná úspora energie. Tato 
úspora má pozitivní dopad na 
životní prostředí i na finanční 
zátěž města. Modernizované 
osvětlení také přispěje k atrakti-
vitě města a jeho bezpečnosti. 

Nicméně rekonstrukce bude mít 
také určité negativní dopady. V 
průběhu stavby může dojít k 
dočasnému omezení provozu 
dopravy na dotčených místech. 
  První etapa rekonstrukce veřej-
ného osvětlení se zaměřuje na 
hlavní třídy města, zahrnuje 352 
svítidel. V této fázi dojde k vý-
měně svítidel a kompletní re-
konstrukci u některých rozvadě-
čů. Také se plánuje rekonstrukce 
havarijních stožárů. Tato etapa 
přinese 75% úsporu.  
  Druhá etapa se zaměřuje na 
vyhodnocení stávajících svítidel 
a zahrnuje 352 svítidel. Nejsou 
do ní zahrnuta stávající LED sví-
tidla a svítidla v podchodech. 
Tato etapa úzce navazuje na 
první a přinese až 74 % uspoře-
né energie. Dokončení obou 
etap je naplánováno do 29. pro-
since 2023.                           (pad) 

Novinky o rentgenu ve městě 

Rentgenové pracoviště je v Lovosicích tématem, které vzbuzu-
je značný zájem a rozsáhlé diskuse. Cesta k jeho pořízení však 
zahrnuje mnoho proměnných faktorů, proto tento proces vy-
žaduje pečlivý a uvážlivý přístup, neboť jde o významné a fi-
nančně nákladné rozhodnutí s dopadem na kvalitu místní 
zdravotní péče v celém ORP. V srpnu 2023 proběhly dvě důle-
žité schůzky, které nám dokazují, že tento projekt není pouze 
abstraktní myšlenkou, ale pomalu se stává realitou.  

  První schůzka proběhla přímo 
v budově Krajské zdravotní a.s. 
(dále jen KZ), při které se řešila 
praktická část procesu pořízení 
rentgenového zařízení. Každý 
krok musí být proveden s ohle-
dem na potřeby pacientů a 
zdravotnického personálu, s 
důrazem na dosažení co nejlep-
ších výsledků pro všechny zain-
teresované strany. Klíčovou částí 
této diskuse byla skutečnost, že 
prvním krokem k realizaci bude 
soutěž o nejvhodnější rentgeno-
vé zařízení. Vzápětí bude zaháje-
na příprava prostor pro rekon-
strukci. Důležitým závazkem ze 
strany KZ byla součinnost při 
vypisování výběrového řízení na 
dodávku rentgenového zařízení. 
To znamená, že KZ bude aktivně 
spolupracovat na vybírání mo-
derního technologického vyba-
vení, které bude odpovídat nej-
vyšším standardům diagnostiky. 
Druhá schůzka proběhla přímo 
v prostorách budoucího rentge-

nového pracoviště. Zástupci 
vedení KZ společně se starostou 
Vojtěchem Krejčím a radní pro 
sociální a zdravotní oblast Janou 
Novákovou diskutovali o realiza-
ci celého projektu, jak bude 
prakticky probíhat provoz celé-
ho rentgenu, od příchodu paci-
enta, až po provedení daného 
úkonu. Během tohoto setkání 
byly projednány detaily a do-
hodnuty drobné úpravy projek-
tu, které zajistí pohodlí personá-
lu i pacientů. 
  Starosta Vojtěch Krejčí se vy-
jádřil: „Jakmile bude zasmluvně-
na spolupráce s provozem RTG 
a vysoutěženo dodání zařízení, 
zahájí město na své náklady 
stavební práce v rozsahu cca 2,5 
mil. Kč Veškeré tyto kroky hod-
láme zanést do rozpočtu na 
příští rok a postupně bychom 
tak rádi ze smluv a papírování 
přešli k fyzické výstavbě a spuš-
tění provozu pracoviště.“  
                                   (pad, foto pad) 

mailto:mojelovosice@gmail.com
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Ceník inzerce  
v Lovosickém dnešku:  

 

Celá strana A4: 7000 Kč (200x260) 
1/2 strany: 3500 Kč (200x130)   
1/4 strany: 1750 Kč (100x130) 

1/8 strany: 875 Kč (100x65) 
 

E-mail: sefredaktor@meulovo.cz (ceny bez DPH) 

  Je konec srpna 2014, v Lovosicích probíhá 
turnaj pro 22 týmů ve 3 věkových kategori-
ích. Jeho dějištěm jsou dvě lovosické haly, 
sportovní hala Chemik a U Přívozu. Na turna-
ji se v průběhu 70 zápasů představilo 180 
hráčů a premiérové tituly si domů odvážely 
týmy Jičína (minižáci) a Dukly Praha (mladší 
žáci, starší žáci). Lovosičtí házenkáři si připsa-
li úspěch v nejmladší kategorii, kde obsadili 
stříbrnou pozici. Nejužitečnějším hráčem 
turnaje v minižácích byl vyhlášen Tadeáš 
Pokorný.  
  Střih. Píše se rok 2023 a turnaj slaví desáté 
narozeniny. Z původně skromného turnaje, 
který měl být pro týmy poslední přípravou 
na novou sezónu, se stal za devět let druhý 
největší „podnik“ svého druhu v České re-
publice (větší je jen mezinárodní turnaj Pra-
gue Handball Cup, který letos slavil 30. výro-
čí). Ze dvou hracích ploch se stalo 8 - spor-
tovci budou na 10. ročníku svoje zápasy hrát 
hned ve 4 krytých halách a na 4 venkovních 
hřištích. Původních 70 zápasů narostlo na 
272 utkání, ve kterých startuje 72 týmů (ze 3 
zemí) a 840 menších i větších házenkářů.  
  Tadeáš Pokorný, který v prvním ročníku 
získal individuální hráčskou cenu, mezitím 
dorostl až do „A“ týmu mužů, když byl vě-
kem stále jako dorostenec zařazen do širšího 
hráčského kádru extraligového celku.  
  Turnaj nezastavila ani epidemie COVID-19 v 
roce 2020 a 2021, kdy byly výrazně omezeny 
veškeré aktivity na sportovním poli. Házen-
kářský festival díky přísnému dodržení všech 

podmínek mohl pokračovat, a přinášet tak 
radost celé jedné házenkářské generaci.  
  Turnaj samotný není jen o sportu. Každo-
ročně v jeho rámci organizátoři nabízejí řadu 
doprovodných aktivit pro účastníky, legen-
dárním se stal i slavnostní ohňostroj, který 
rozzářil lovosické nebe vždy v průběhu so-
botního večera. V letošním ročníku bude 
ohňostroj nahrazen překvapením, které 
chystáme pro návštěvníky na sobotní večer.  
  Samotným Házenkářským festivalem ale nic 
neskončilo! Házenkářský klub se rozhodl do 
jeho středu zařadit ještě jednu událost: Otví-
rák sezóny. Vznikla tak novodobá tradice, 
která započala v roce 2017, kdy házenkářský 
klub slavil 60 let od svého vzniku.  
  Poprvé se tak otevřely brány zimního stadi-
onu v Lovosicích, aby přivítaly diváky v rámci 
zahajovacího zápasu sezóny extraligového 
týmu mužů. A hned první návštěva na premi-
éře této akce přivedla do ochozů zimáku více 
jak dva tisíce diváků. Otvírák se od té doby 
koná každoročně a je již neodmyslitelně spo-
jen právě s Házenkářským festivalem, mezi-
národním turnajem pro děti a mládež. V září 

2023 bude festival slavit 10. výročí, Otvírák 
se uskuteční posedmé v řadě. A jedná se o 
akci, na kterou jsme v Lovosicích právem 
pyšní. O akci, na kterou nenašel odvahu ni-
kdo jiný v České republice a která si každo-
ročně vyslouží pochvalu ze všech koutů naší 
země i mimo házenkářská pole. 
  Otvírák i Házenkářský festival jsou události, 
na kterých se každoročně podílí desítky dob-
rovolníků. Zimní stadion se během jednoho 
týdne převlékne do slavnostního hávu a stá-
vá se dějištěm třídenní ódy na radost ze 
sportu, přátelství a setkání napříč republikou.  
  Letošní ročník Házenkářského festivalu, na 
který Lovci Lovosice vysílají hned 7 svých 
mládežnických týmů, se uskuteční od pátku 
8. září do neděle 10. září. Otvírák sezóny se 
odehraje v sobotu 9. září a extraligoví Lovci 
na něm od 19.15 hodin přivítají ambiciózní 
celek SKKP Handball Brno. 
  Chybět nebude znovu bohatý doprovodný 
program a jako každý rok nezapomeneme 
také pomoci někomu, ke komu životní osud 
nebyl úplně přívětivý. Lovci mají srdce!  
  Veškeré podrobnosti k turnaji, rozlosování 
a aktuální informace můžete najít na oficiál-
ních stránkách Lovců, Házenkářského festi-
valu, a především na sociálních sítích (Lovci 
Lovosice, Házenkářský festival).  
  Jsme hrdí na to, že v malém severočeském 
městě dokážeme uskutečnit paralelně hned 
dvě velké akce. Stojí to hodně úsilí a času 
velkého množství lidí, ale stojí to za to. Přijď-
te se přesvědčit!                      Lucie Kantůrková 

Házenkářský festival v Lovosicích slaví 10. výročí 
Když v roce 2014 vznikla v Lovosicích myšlenka uspořádat mládežnický turnaj, asi nikoho v tu chvíli nenapadlo,  

kam až se Házenkářský festival, jak byl turnaj pojmenován, za deset let své existence dokáže posunout.  

Házenkářský festival v číslech: 
 

1. ročník 2014 vs. 10. ročník 2023 

Počet startujících týmů: 22 / 72 

Počet zápasů: 70 / 272 

Počet hráčů: 180 / 840 

Počet hracích ploch: 2 / 8 

Úsměv=Zdraví, září 2023 
 

úterý 8.30 a 10 h zdravotní cvičení DDM Elko 

středa 9 h pétanque 

čtvrtek 17 h jóga KC Lovoš 

čtvrtek 7. 9. DDM Elko 10 h Su Jok  
pondělí 11. 9. Vašek Vít Litoměřice 

čtvrtek 21. 9. výlet Příbram 

Divadlo Most „Duch“ 30. 9. cena 200,- 
Divadlo Most „Brouk v hlavě“ 26. 10. cena 200,- 
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  Letos v červenci vyrazilo druž-
stvo lovosického basketbalu, 
kategorie U13, na sportovní 
soustředění do Jesenice u Ra-
kovníka. Zasportovat si, nabrat 
fyzičku a užít si týden mimo 
Lovosice nás odjelo 13 děvčat a 
jeden chlapec s doprovodem 4 
trenérů. Areál se nachází upro-
střed přírody, k dispozici jsme 
měli i sportovní halu, takže se 
tréninky střídaly jak venku, tak 
uvnitř.  
  Počasí nám přálo. Pilovali jsme 
fyzickou přípravu, zpevnění těla, 
dovednosti s míčem a samotný 
basketbal. Ve středu jsme měli 
odpočinkový den, po obědě 
jsme vyrazili na výlet na Tobi-
ášův vrch. I když slibovaná roz-
hledna byla zavřená, procházka 
to byla pěkná. Večer jsme opé-
kali buřty. Doplňkovým sportem, 
který nás velmi bavil a zaplnil 
čas po večeři, byla přehazovaná 
nebo badminton. Celý týden se 

povedl, upevnil se kolektiv a 
vzpomínek je také dost. Věříme, 
že se nám námaha vyplatí a 
fyzička odrazí v sezoně, ve které 
nás čeká nejeden silný soupeř.  
  Soustředění se konalo za pod-
pory Ústeckého kraje a samo-
zřejmě za podpory rodičů, kteří 
nám dobrovolně své poklady na 
týden svěřili. 
  Koho láká basketbal, přivítáme 
ho rádi v září v hale U Přívozu, 
kde probíhají vždy v úterý a ve 
čtvrtek tréninky. Bližší informace 
na webových stránkách basket-
balu nebo ASK Lovosice.  

Basketbalové soustředění U13 

  Do prvního zápasu vstoupili 
muži ASK Lovosice LFP proti 
západočeským Rokycanům, kte-
ré donedávna hrály divizní sou-
těž, před nadcházející sezonou 
ovšem spadly do Regionální ligy 
mužů Plzeňského kraje. Na své-
ho soupeře nestačily a podlehly 
mu 2:7. Druhé klání bylo proti 
soupeři papírově nejtěžšímu. 
Kadaňští Kati jsou totiž stabilním 
účastníkem divizní soutěže a 
každoročně se pokoušejí o po-
stup do Národní ligy. Jejich pře-
vaha byla znát už od první chvíle 
a nakonec zvítězili 9:3. 
  Nedělní den zahájili hráči Lo-
vosic proti nováčkovi Regionální 

ligy mužů z Podbořan. V jednu 
chvíli vedli už 4:1, ovšem hosté 
během tří minut dokázali srov-
nat na 4:4. Zápas nakonec skon-
čil nerozhodně 6:6. Lovosičtí tak 
vybojovali důležitý bod v cestě 
za postupem do 2. kola. 
  V posledním zápase šlo o 
všechno. Svěřenci trenérů Vo-
denky a Kotána museli s Hořovi-
cemi bezpodmínečně vyhrát. To 
se bohužel nepodařilo, neboť 
utkání skončilo remízou 2:2. 
Pohár Českého florbalu tak pro 
Lovosice skončil. Hráči teď mají 
před sebou více jak dvouměsíční 
pauzu, neboť první soutěžní 
utkání odehrají až 28. října. 

Lovosičtí florbalisté doma bojovali 
v 1. kole Poháru Českého florbalu 

1. kolo Poháru Českého florbalu 

ASK Lovosice – Rokycany 2:7, Kadaň – ASK 9:3 

ASK – Podbořany 6:6, Hořovice – ASK 2:2 

ASK Lovosice: Klouda, Žák, Špiřík – Helis, Hozák, Kotán,  
Ultsch M., Vokál, Futera, Čapek, Pešír, Vodenka, Ultsch T., Pošík, 

Hladký, Grmela, Budaj, Roneš, Malý, Dvořák 

LED obrazovky ve sportovní hale zvýšily komfort 
LED obrazovky se staly nedílnou součástí moderních sportovních hal a stadionů po celém Česku. Jejich přínosy jsou  

mnohostranné a ovlivňují nejen zážitek diváků, ale také prostředí pro sportovce a organizátory událostí. Abychom udrželi krok 
s aktuálními trendy, rozhodli jsme se LED obrazovku pořídit do nejexponovanější sportovní haly v městě, kterou je hala Chemik.  

  Zde je pohled na některé z hlavních příno-
sů, které LED obrazovky do hal přinášejí. 
   
  1. Kvalitní vizualizace akce 

  Díky vysokému rozlišení, intenzivním bar-
vám a zvýšenému jasu mohou diváci lépe 
sledovat informace o průběhu utkání a zábě-
ry sportovních zákroků. 
   
  2. Vytváření atmosféry 

  LED obrazovka nabízí interaktivitu mezi 
diváky a událostmi na hřišti. LED obrazovky 
jsou flexibilní a snadno programovatelné. To 
znamená, že mohou zobrazovat různé typy 
obsahu včetně videí, grafiky, animací a textu. 
Tato schopnost měnit obsah dle potřeby 
zvyšuje dynamiku zážitku fanoušků.  

  3. Zobrazení statistik 

  Další z možných využití je zobrazování sta-
tistik jednotlivých hráčů. Diváci tak mají in-
formace o jejich výkonu v dané sezoně.  
 

  4. Reklamní a sponzorské možnosti  
  Atraktivní plocha pro zobrazení sponzor-
ských obsahů. Organizátoři tak mohou získat 
další finanční zdroje pro financování spor-
tovních aktivit.  
 

  5. Víceúčelovost 
  LED obrazovky mohou být využívány nejen 
pro sportovní akce, ale také pro různé udá-
losti jako koncerty, veletrhy, konference.  
 

  Výše uvedené přínosy ukazují, že LED obra-

zovky mají širší dopad než pouhé zlepšení 
kvality obrazu. Změní způsob, jakým fanouš-
ci sport vnímají a s ním interagují, a také 
otevřou dveře k novým možnostem kreativi-
ty pro organizátory sportovních událostí.  
 

  Nákup LED obrazovky byl realizován pro-
střednictvím výběrového řízení, zveřejněné-
ho na profilu města Lovosice. Výběrové říze-
ní bylo otevřené, tedy s přístupem všech 
dodavatelů na trhu. Dodavatelem, který 
předložil vítěznou nabídku, je ATLAS servis 
CZ, s.r.o. za celkovou částku 620 400 korun 
bez DPH. Fanoušci sportu se tak mohou těšit 
na novou LED obrazovku v sezoně 
2023/2024.  
                   Hana Landová, ředitelka ASK Lovosice 
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Oslavte společně s námi 70 let  
existence gymnázia pod Lovošem  
  Celý stávající profesní tým lo-
vosického gymnázia a Spolek 
přátel školy GYMLOVO si dovo-
lují s potěšením sdělit, že naše 
gymnázium rokem 2023 vstou-
pilo do výročního jubilea, v je-
hož rámci oslaví již 70 let od 
svého založení.  
  V oněch uplynulých sedmi de-
kádách prošly naší školou tisíce 
studentů a stovky středoškol-
ských profesorů, z nichž mnozí 
následně zanechali často i velmi 
výraznou stopu nejen ve svém 
profesním působení, ale mnoh-
dy například i ve společenských, 
kulturních či vědeckých kruzích. 
Ať již to bylo přímo zde ve měs-
tě, v kraji nebo České republice, 
někdy dokonce i v zahraničí. 
  Pro letošní podzim bychom tak 
rádi zorganizovali a připravili 
některé dílčí neformální vzpo-
mínkové akce. Pevně věříme, že 
se na nich potkáme s vámi, ne-
jen bývalými a současnými stu-
denty a pedagogy, ale také se 
všemi příznivci a podporovateli 
lovosického gymnázia! 
  Rádi bychom vás velmi rádi a 

laskavě požádali o podporu v 
podobě peněžního příspěvku v 
jakékoliv výši. Libovolnou částku 
můžete kdykoli zaslat na zřízený 
transparentní účet Spolku přátel 
školy (viz šedý rámeček). A do 
zprávy pro příjemce nezapo-
meňte uvést své jméno nebo 
firmu, všechny dárce poté rádi 
uveřejníme. S úctou srdečně 
zdraví vedení gymnázia v čele s 
ředitelem Markem Buškem. 

322112355/0300 ČSOB 

Velmi děkujeme a těšíme se na 
viděnou s vámi! 

 

Plánované akce: 
 

30. září - Zahradní slavnost 
(hudební happening a sraz 

absolventů gymnázia 

 viz program níže) 
 

3. listopadu - Historicky první 
absolventský ples gymnázia 
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Příští číslo Lovosického dneška  
vyjde 5. října 

  V září se vydáme po stopách 
svatého Václava na Budeč. Dod-
nes funkční rotunda Petra a Pav-
la, která na kopci u Zákolan stojí 
již 1100 let, pamatuje mladá 
knížata Václava a jeho bratra 
Boleslava, kteří se zde učili psát. 
Jedná se o vůbec nejstarší do-
chovanou stavbu v celých Če-
chách. Na vyvýšenině nad Záko-
lanským potokem u obce Kováry 
stojí zbytky hradiště Budeč, kte-
ré bylo založené za prvních Pře-
myslovců. Zdejší hradiště bylo 
jedním z mnoha, které budovali 
Slované na návrších jako opev-
něná sídla. Na Budeč přišli ko-
lem roku 800 a postupně zde 
vybudovali jedno z hlavních 
knížecích sídel Přemyslovců, 
kteří za vlády prvního historicky 
doloženého knížete Bořivoje 
sjednotili okolní kmeny a položi-
li tak základy budoucí české 
státnosti.  
  Z původního hradiště se za-
chovaly pozůstatky hradeb – 
valy, které obepínají plochu 22 
hektarů. Tyto úctyhodné rozmě-
ry řadí Budeč k největším raně 

středověkým hradištím u nás. Po 
Bořivojovi dosedl na trůn jeho 
syn Spytihněv, který nechal po 
roce 895 postavit rotundu sv. 
Petra a Pavla.  
  Loď této rotundy je nejstarší 
dosud stojící stavbou u nás. 
První písemné zprávy o Budči 
pocházejí ze svatováclavských 
legend z 10. století. Uvádí se v 
nich, že kníže Vratislav poslal 
svého syna Václava, budoucího 
svatého a patrona české země, 
na Budeč, aby se tam učil čtení, 
psaní a latinu. Od přelomu 10. a 
11. století, kdy Přemyslovci sídlili 
již trvale na Pražském hradě, 
Budeč ztrácela svoji vojenskou a 
správní funkci a postupně 
ustoupila do pozadí. Poslední 
historická zpráva o Budči je ze 
13. stol., kdy ji královna Kunhuta 
darovala vyšehradské kapitule. 
  Komentované prohlídky probí-
hají výhradně o víkendech v 
turistické sezóně, tj. od 27. 5. do 
30. 9. Cena: 40 Kč, snížená ce-
na: 20 Kč. Provozovatel Sládeč-
kovo vlastivědné muzeum v 
Kladně.           (hz, foto archiv) 

Tip na výlet: 
Budeč u Zákolan – rotunda Petra a Pavla 

Konečně jsme se dočkali. 22. 8. se v Hradci Králové konal atletic-
ký mítink, kterého se zúčastnil i Jaroslav Smělý mladší v soutěži v 
hodu diskem 1 kg v kategorii staršího žactva. Konečně dokázal 
ukázat to, co umí. Přesto, že technika byla ze 70 % dobrá, tak 
dokázal historicky jako první český žákovský diskař překonat 
60metrovou hranici a mítink vyhrál v novém českém národním 
rekordu výkonem 60,05 m. Je to výborná příprava před zářijovým 
mistrovstvím ČR žactva.         Jaroslav Smělý, člen ASK atletika Lovosice 

Lovosice slaví nový český rekord 
v žákovské kategorii  

  Vážení návštěvníci a sportovní 
přátelé, letos proběhl již 6. roč-
ník plaveckého soustředění, 
který byl speciální tím, že pro-
běhla velká obměna plavců a 
náš kolektiv doplnili mladší je-
dinci. Zpočátku to vypadalo, že 
mladí plavci nebudou stíhat ty 
starší, ale nenechali se zastrašit a 
vytvořili těm starším silnou kon-
kurenci. Starší se zase starali o ty 
mladší a obecně na celém sou-
středění panovala skvělá rodin-
ná atmosféra. Plavci se stejně 
jako každý rok fyzicky připravo-
vali na nadcházející sezonu ve 
formě posilování a plavání. Plav-
ce také během soustředění če-

kalo několik týmových her, které 
ještě více stmelily tento skvělý 
kolektiv. 
  Myslím si, že děti zažily týden 
plný radosti. Samotného mě 
mile překvapilo, jak si různé 
věkové kategorie mezi sebou 
sedly a vytvořily skvělý tým po 
celou dobu soustředění. Starší 
nám hodně pomáhali s těmi 
menšími. Trošku jsem měl strach 
z rozdílného nasazení mladších, 
ale mnohokrát ani ti starší nestí-
hali tempo, jaké někteří jedinci 
nasadili. Mám radost, že můžu 
být tohoto součástí.  
                                       Marek Helis,  
                            vedoucí soustředění  

Plavecký oddíl měl soustředění 
  Dne 17. června došlo k setkání 
naší třídy z gymnázia – tehdy 
SVVŠ. Setkání pořádáme již de-
sítky let každý rok, ale tohle bylo 
o to významnější, že tomu bylo 
60 let od maturity, a hlavně bylo 
významné také proto, že se ho 
zúčastnil i náš třídní profesor 
pan Oldřich Tuháček. Velmi si 
toho vážíme. Také jsme navštívili 
naši bývalou třídu, kde jsme 
zavzpomínali na školní léta a 

kde jsme vzpomněli i na spolu-
žáky, kteří již bohužel mezi námi 
nejsou. Poděkování patří i paní 
ředitelce   1. ZŠ Lovosice, která 
nám umožnila vstup do budovy, 
kde SVVŠ byla (později gymná-
zium). Po této slavnostní akci se 
bývalí studenti odebrali k man-
želům Hoppovým, kde se při 
dobrém jídle, pití, vzpomínání a 
smíchu veselilo až do pozdních 
hodin. Mgr. J. Hoppová, Mgr. J. Hopp 

Vzpomínka na maturitu 
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Kultura 

Barevné letní úterky a hudební večery v Lovosicích 

  Barevné letní úterky  
  Červené úterý ovládli v srpnu hasiči. Děti se 
mohly vyptávat a leccos i vyzkoušet na vlast-
ní kůži. Na pohádku O Budulínkovi nalákalo 
děti Divadlo Kapsa – Andělská Hora.  
  Modré úterý bylo jiné. Nebylo v lesoparku 
Osmička, ale u vody. A nebyly ani kolotoče. 
Pořadatelé Centra kultury LOVOš však věřili, 
že děti budou nadšené. Užily si odpoledne 
s policií, viděly ukázky výcviku psů, mohly se 
vyfotit u velkého modrého traktoru a co víc! 
Místní převozníci vyvezli děti na krátkou 
projížďku lodí. A jaká byla pohádka? No jak 
jinak než Námořnická. Dětem ji povyprávělo 
Divadélko Romaneto. 
  Zelená, žlutá, červená a modrá. Vojáci, poli-
cisté, záchranáři, hasiči nebo námořníci. Kaž-
dé dítko si během letošního léta určitě našlo 

svého hrdinu. Malí návštěvníci často s ote-
vřenou pusou čerpali z jejich dovedností a 
dosyta si čtyři letní hravé úterky užili. Děti 
zpívaly, tančily, tleskaly, malovaly, smály se, 
někdy plakaly, ale hlavně si to užívaly.  
  CK LOVOš tímto děkuje všem návštěvníkům 
za příjemnou rodinnou atmosféru během 
všech čtyř teplých letních úterků.   
 

  Hudební večery  
  Hudební večery na náměstí opět zpříjemni-
ly léto lovosickým občanům. Dobrá muzika k 
poslechu i tanci, příjemné posezení u stánku 
LOVO Café a fajn nálada. Takové bylo poho-
dové hudební léto na Václavském náměstí 
v Lovosicích. 
  Koncerty, které se konají každý pátek a jsou 
pro všechny milovníky hudby zdarma, byly i 

toto léto koncipované tak, aby oslovily širo-
kou škálu hudebních nadšenců. Prvním srp-
novým koncertem byla kombinace kapel 
Vitamin a Chuť, dále zahrála kapela Jakuba 
Kocha Colours.  
  Velmi kladné odezvy přinesl třetí srpnový 
hudební večer. Jazzové melodie zahrál Dixi-
Band, který navíc jako překvapení večera 
doplnil koncertní vystoupení oblíbeným Ros-
ťou Pechouškem. Srpen zakončil koncert 
dechových orchestrů Vinšovanka a Doubra-
vanka. 
  Hudební léto na Václavském náměstí má 
však pokračování. 1. září zahrají 4Tety Band. 
A v rámci Házenkářského festivalu se u sta-
dionu rozezní Filmové melodie v podání 
Základní umělecké školy Lovosice a poté 
zahraje kapela No Headache.     (dan, foto dan) 
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  Známí interpreti české hudební 
scény, ale i lokální kapely jsou 
připraveny na další ročník Vác-
lavské pouti v Lovosicích. Chy-
bět nebudou pouťové atrakce a 
ani rozmanitý stánkový prodej. 
Letošní Václavská pouť v Lovosi-
cích proběhne tradičně 28. září. 
   
  Václavskou pouť zahájí Svato-
václavská poutní mše v kostele 
sv. Václava v Lovosicích. Hlavním 
celebrantem bude Ing. ThMgr. 
Vladimír Slámečka, Ph.D., před-
staví se chrámový sbor, varhaník 
PhDr. Pavel Hrubeš a sbor z 
partnerského města Coswig.  
   
  Chybět nebude ani scéna elek-
tronické hudby nebo country 
scéna, na které se návštěvníci 
mohou těšit například na Kara-
vanu, Petru Band, Mudrings, Žab
-Band nebo kapelu Read Leaf.  
   
  Na Václavském náměstí bude 
program patřit tradičně šermí-

řům a historickým scénkám. 
Během slavnostního zahájení se 
představí zástupci z partnerské-
ho města Coswig a maďarského 
Morahalom. V průběhu odpo-
ledne zazní muzika různých žán-
rů, dojde na dechovku, pop ne-
bo ukázky karate klubu Shoto-
kan Rajchert. Moderovat bude 
Josefína Štěpánová. 
   
  Hlavním lákadlem Václavské 
pouti jsou především koncerty 
na Osmičce, které si kladou za 
cíl oslovit širokou škálu návštěv-
níků. Místní určitě dorazí na 
vystoupení Enklávy ZUŠ Lovosi-
ce. Nejmenším návštěvníkům 
udělají radost Čiperkové. Násle-
dovat bude koncert Sofiana 
Medjmedj, poté kapely Ready 
Kirken. V podvečerních hodi-
nách odehraje svůj koncert Bára 
Poláková a pouť zakončí kapela 
Hodiny. Přijďte si je v den svátku 
svatého Václava do Lovosic na 
Osmičku poslechnout.         (dan) 

Václavská pouť: 
Největší městská slavnost 
zakončí léto plné kultury  
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• • • Září na zahradě • • • 
  Průměrná teplota v září je necelých 14 °C v 
nížinách a v podhorských polohách jen něco 
přes 11 °C a bude stále klesat dosti rychle. 
Půda je nyní na povrchu teplejší než ovzduší, 
to má okolo 18 °C a v jednom metru je tep-
lota jen o dva stupně nižší.  Půdní teploty se 
začínají obracet - čím hlouběji, tím bude 
tepleji. Snížil se i objem dešťových srážek, v 
nížinách na 50 milimetrů, ve vyšších polo-
hách na 85 mm vodního sloupce. Náročnější 
rostliny musíme zavlažovat.  
  Den se výrazně zkrátil na 11,5 hodin a do-
stáváme se do období rovnodennosti. Také 
slunce svítí jen 150 až 190 hodin, což obnáší 
asi 10 % celoročního slunečního svitu. 
  Sazovitost jablek je povrchové houbové 
onemocnění, které se projevuje černým vy-
barvením slupky. Pozdní postřiky proti stru-
povitosti mají dobrý účinek i na sazovitost. 
Doporučuji použít přípravek Dithane 45 M  
na začátku září. Kromě jmenovaných chorob 
má přípravek příznivý vliv i na potlačení 
skládkových chorob jablek. 
  Jestliže sklízíme jednorázově, postupujeme 
z venkovní strany korun odspodu směrem 

dovnitř a nahoru, aby se náhodným pádem 
jednoho plodu nesrazily další. Při postupné 
výběrové sklizni musíme být ještě opatrnější, 

plody mnohdy nedrží pevně na stromech. 
Oddělujeme je opatrně přes některý prst se 
stopkou od plodonoše, nemačkáme je a při 
ukládání do česacích nádob a přepravek 
nepouštíme z výšky. I sebemenší náraz vede 
k otlakům a snížení  doby uchovatelnosti. 
Pro skladování vybíráme jen kvalitní ovoce, 
které se nemá uchovávat v sousedství bram-
bor, řepy apod. Právě tak je nevhodné skla-
dovat v téže místnosti i celer, cibuli, pór, 
česnek a podobnou, výrazně aromatickou 
zeleninu, protože jablka a hrušky mohou tyto 
pachy přijímat. Po sklizni ovoce hnojíme 
draselnými a fosforečnými hnojivy, v menším 
nejlépe půdními injektory nebo naléváme 
hnojivé roztoky kořenové  zóně, pokud ne-
byla půda těmito živinami  předzásobena 
dříve. Řídíme se půdními rozbory.  
  V září též dozrávají kvalitní odrůdy polo-
švestek a pravých švestek, které jsou velmi 
oblíbeny jak pro přímý konzum, tak pro  
nejrůznější formu zpracování (kompoty, su-
šení, koláče, knedlíky apod.).         Petr Kumšta 

  
 Celý text najdete na dnesek.lovosice.com 

  Do dějin lovosické kultury se zapisuje první 
zahajovací ročník festivalu hudby s názvem 
Kudrmannovy Lovosice. Jak se myšlenka mít 
v Lovosicích vlastní festival zrodila, objasňuje 
lovosický farář Ladislav Nádvorník: „Myš-

lenka festivalu vznikla tak, že se jeden člověk 
rozhodl z velké části za svoje peníze, svým 
umem, zajistit opravu varhan ve svém rod-
ném městě. Nehleděl na čas, na problémy, 
ani na finance. Tím člověkem je lovosický 
rodák, hudebník, skladatel a ředitel hudební 
agentury Pavel Hrubeš. Tak se stalo, že Lo-
vosice mají místo zadýchaných, trochu skře-
hotavých varhan koncertní nástroj vynikající 
úrovně. Když mají Lovosice koncertní varha-
ny, tak by měly mít i festival.“ A proč právě 
Kudrmannovy Lovosice? „Existují jména, kte-
rá se pro tento projekt nabízela. V minulosti 
se o lovosický sbor a varhany zasloužil napří-
klad pan Jiří Stýblo, jemuž patří velký dík. A 
možná bychom našli i další jména,“ říká Ná-
dvorník. Karta ale padla na Jiřího Kudrmanna, 
saxofonistu, klarinetistu, výrazného předsta-
vitele české produkce swingu, jazzu a čer-
nošské hudby vůbec. 
  V předchozím čísle  jsme nesprávně otiskli 
informaci o tom, že Jiří Kudrmann je lovosic-
kým rodákem. Ovšem není tomu tak a je 
potřeba to uvést na pravou míru. Narodil se 
v Mladé Boleslavi a do Lovosic se stěhoval až 
v roce 1964. Tento skromný, pokorný muž 
velkého formátu jen stěží skrývá dojetí. 
„Přiznávám, že je to pro mne pocta.“ A se 
vtipem sobě vlastním dodává: „No, Kudr-
mannovy Lovosice. Pochopím Smetanova 
Litomyšl, Kmochův Kolín, Jiráskův Hronov, 
Cimrmanův Liptákov, ale Kudrmannovy Lo-
vosice? To mi stále nejde do hlavy.“ Sám o 
sobě dále říká: „Měl jsem štěstí, že jsem byl 
mnohokrát ve správnou chvíli na správném 
místě. Že jsem se pohyboval v blízkosti lidí, 
od nichž jsem se měl co učit. Třeba Karel 
Vlach, Karel Velebný, Felix Slováček, Ferdi-
nand Havlík, James Morrison… a našli by se i 

další.“ Hvězdu se jménem Jiří Kudrmann je 
možné najít také na chodníku slávy před 
vilou Karla Krautgartnera v Mikulově. 
  Festival s názvem Kudrmannovy Lovosice je 
prozatím jen začátek tradice hudebního fes-
tivalu v Lovosicích. Pořádá ho Centrum kul-
tury LOVOš, Římskokatolická farnost Lovosi-
ce a umělecká agentura PH ART pod záštitou 
starosty města Lovosice Vojtěcha Krejčího a 
za finančního přispění lovosického rodáka 
PhDr. Pavla Hrubeše.  
 

  Kudrmannovy Lovosice, program: 
   
  1. koncert  
  Koncert plný hudebních překvapení 
  12. září od 18 hodin v kostele sv. Václava 

  Vstupné: 180 Kč 

  Festival zahájí v úterý 12. září v 18 hodin 
slavnostní koncert v kostele sv. Václava v 
Lovosicích, na kterém vystoupí legendární 
saxofonista Jiří Kudrmann, dlouholetý člen 
orchestrů Karla Vlacha, Václava Hybše a Feli-
xe Slováčka, s neobvyklým, ale originálním 
provedením několika světově proslulých 
melodií, spirituálů a církevních skladeb za 
doprovodu chrámových varhan. Saxofonové 
tóny vystřídá Pěvecký sbor zaměstnanců 
České televize, vedený Karlem Jakubů, v je-
hož podání zazní několik slavných melodií 
z televizních seriálů, doplněných skladbami 
starých mistrů, jako například Ave verum W. 
A. Mozarta. „Pěvecký sbor zaměstnanců Čes-
ké televize je nové a širšímu publiku nezná-
mé těleso. V letošním roce se pod vedením 
sbormistra Karla Jakubů zaměřilo na oslavy 
70. výročí Československé televize. Sborové 
vystoupení tak určitě obohatí programový 
obsah festivalového koncertu,“ popisuje var-
haník Pavel Hrubeš. 
  Profesorka Pražské konzervatoře, sopranist-
ka Markéta Halířová Bechyňová, již léta patří 
k našim pěveckým stálicím. Za varhanního 
doprovodu Pavla Hrubeše přednese několik 

árií z děl P. Mascagniho, B. Smetany a L. Ja-
náčka. V závěru pěveckého vystoupení zazní 
velmi netradiční interpretace hudebního 
klenotu nejslavnějšího českého skladatele A. 
Dvořáka, která posluchače vždy překvapí, ale 
zároveň přesvědčí o své jedinečnosti. V prů-
běhu celého koncertu, plného hudebních 
překvapení, posluchači vyslechnou několik 
varhanních děl z pera J. Pachelbela a J. 
Kriegera v podání Pavla Hrubeše. 
 

  2. koncert 
  Německý varhaník Friedrich Sacher 
  3. října od 18 hodin v kostele sv. Václava 

  Vstupné: 150 Kč 

  Další koncert se bude konat 3. října od 18 
hodin, opět v kostele sv. Václava v Lovosi-
cích. Protagonistou večera bude německý 
varhaník, skladatel a dirigent Friedrich Sa-
cher, absolvent Vysoké školy Christiana Spa-
latina v Altenburgu a Hochschule fur Kir-
chenmusik Dresden. Friedrich Sacher působí 
jako asistent na Drážďanské pěvecké akade-
mii a jako kantor ve farnosti Coswig. V jeho 
interpretaci zazní skladby německých mistrů 
J. S. Bacha, J. L. Krebse, J. Rheinbergera a L. 
Bosleta z pohledu mladého koncertního 
umělce. 
 

  3. koncert 
  Houslista Pavel Šporcl  
  a varhaník Vojtěch Novák 

  18. října od 18 hodin v kostele sv. Václava 

  Vstupné: 280 Kč 

  Vrcholem festivalu se stane 18. října v 18 
hodin koncert světově známého houslisty 
Pavla Šporcla s varhaníkem Vojtěchem No-
vákem, v jejichž podání zaznějí skladby J. S. 
Bacha, G. F. Handela, J. Pachelbela, A. Corelli-
ho a J. Masseneta. Několik titulů bude Pavel 
Šporcl hrát před diváky v hlavní lodi kostela, 
zbytek na kůru u varhan, což posluchačům 
umožní nevšední zvukový zážitek.           (dan) 

Nový festival ve městě: Kudrmannovy Lovosice 
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Děti šly na Táboře Sherlocka Holmese po stopách Avatara 

Letos se opět konal týden plný záhad, dobrodružství a radosti na Táboře Sherlocka Holmese po stopách Avatara.  
V kempu Zdravotník v Horní Vysoké se sešlo 70 dětí, 7 vedoucích a 8 praktikantů, kteří společně prožili spoustu nových zážitků. 

  Nejenže tábor přilákal děti z různých částí 
Česka, ale dokonce i z Košic na Slovensku a  
z Ukrajiny. Od začátku do konce byl naplněn 
různými aktivitami, které udržely děti v na-
prostém nadšení. Výpravy po stopách Avata-
ra a vojáků, opékání buřtů, tajemné noční 
výpravy i diskotéka, to všechno tvořilo pes-
trou paletu zážitků, které děti zažily v týmech 
složených od nejmenších až po ty největší. 
Překvapením bylo letadlo, které z nebe sho-
dilo sladkosti pro děti, a atmosféru umocnila 

i Kanadská noc, kterou si všichni užili. 
  Tábor by však nebyl tak úspěšný bez pod-
pory našich skvělých sponzorů. Obrovský dík 
patří také vedoucím a praktikantům, kteří se 
starali o to, aby byl týden co nejlepší, a to 
Kačence Kučerové, Adélce Fedorové, Andrej-
ce Vlašímské, Jakubovi Zůnovi, Honzovi Kar-
fíkovi, Lukášovi Osvaldovi, Verunce Hančové, 
Anetce Lukáčové, Lindušce Kašparové, Matě-
jovi Svobodovi, Tomášovi Hanzalovi, Radkovi 
Lancošovi, Agátce Psotové, Barunce Fričové 

a Nastie Yakymchuk, bez kterých by tábor 
nebyl tak úžasný. 
  Příští rok nás čeká Tábor Sherlocka Holme-
se po stopách Alenky v říši divů. Termín je 
stanoven na 27. července - 4. srpna 2024. 
Hlavní vedoucí a pořadatelka Miluška Hu-
dečková se už nyní těší na všechny zájemce 
o další dobrodružnou cestu. Více informací 
naleznete na nástěnce naproti městské poli-
cii.  
 



Sociální služby 

16 LOVOSICKÝ DNEŠEK   

Informační měsíčník města Lovosice vydává Centrum kultury Lovoš,  
8. května 13, 410 02 Lovosice, IČ: 00830186 

       Zodpovědný zástupce vydavatele: Ing. Ondřej Kounovský. Šéfredaktor: Mgr. Petra Adamíková (pad). Redaktoři: Ing. Eva Hozmanová (hz), Daniela Kekrtová (dan). 
 Články a inzerci přijímá redakce na e-mailu: sefredaktor@meulovo.cz. Redakce nezodpovídá za obsah inzerce. Nevyžádané příspěvky se nevracejí.  

Příjem článků je vždy do 16. dne v měsíci. Redakce si vyhrazuje právo krátit články. Tisk: Ústecké tiskárny s.r.o. Povoleno MK ČR pod č. E 11617. 

LOVOSICKÝ 

DNEŠEK 

  Nízkoprahové denní centrum poskytuje 
služby mužům a ženám od 18 let. Jedná se o 
místo prvního kontaktu, které nabízí uspoko-
jení základních životních potřeb a následně 
zajišťuje a zprostředkovává činnosti podpo-
rující stabilizaci člověka a jeho návrat k běž-
nému způsobu života.  
  Denní centrum je otevřeno ve všední dny, 
okamžitá kapacita je patnáct osob. Klientům 
nabízíme základní sociální poradenství, po-
travinovou pomoc, teplý oběd, možnost hy-
gieny a ošacení. 
  Noclehárnu užívají muži od 18 let do 80 let. 
Její kapacita je 10 lůžek a funguje každý den. 
Vzhledem k tomu, že obě naše služby na 
sebe navazují a jsou poskytovány v propoje-
ném prostoru, většina klientů noclehárny 
dochází také do denního centra. 
  Kdo někdy pracoval s cílovou skupinou lidí 
bez domova, ví, že za úspěch lze mnohdy 
považovat i prosté a základní věci, které bere 
běžný člověk jako úplnou samozřejmost. 
Proto jsme vždy potěšeni, když se podaří 
pomocí intervencí klientů dosáhnout cílů ve 

stabilizaci, zlepšení hygienických návyků či 
zdravotního stavu nebo vyřízení dokladů. S 
klienty řešíme také zaměstnání, bydlení 
(zajištění ubytovny či azylového domu), jed-
nání s úřady (evidence na úřadu práce, do-
klady, průkazy pojištěnce, komunikace s pro-
bační a mediační službou, OSSZ), dluhovou 
problematiku nebo objednání k lékaři.  
  Z poslední doby můžeme uvést jeden pří-
klad dobré praxe za všechny. Pan Pavel se po 
několika letech na ulici a silné závislosti na 
alkoholu dokázal vrátit do běžného života. 
Dnes bydlí v pronajatém bytě, pracuje již 
dlouhodobě ve stavební firmě, je v pravidel-
ném kontaktu se svými dětmi a podařilo se 
mu uhradit všechny své dluhy. Pan Pavel je 
inspirací pro ostatní klienty. 
  Lovosickým občanům nabízí své služby také 
naše třetí služba – Centrum duševního zdraví 
pro děti a mládež, které sídlí v Terezíně, svou 
působností ale pokrývá celý okres Litoměři-
ce. Naší cílovou skupinou jsou děti od 7 do 
18 let a jejich rodiče, či pěstouni. Nejvíce 
dětských klientů v současné době máme ve 

věku od 14 do 15 let. Je to období, kdy dos-

pívající hledají sami sebe a často se u nich 
vlivem různého napětí a stresu mohou obje-
vit psychické problémy. Konkrétně poskytu-
jeme bezplatnou pomoc jak dětem, které již 
mají diagnostikováno duševní onemocnění, 
mají svého psychiatra a jsou v procesu léčby, 
tak rovněž dětem, které jsou ohroženy tím, 
že by u nich mohlo duševní onemocnění 
propuknout.  
  V obou případech nabízíme socioterapeu-
tickou podporu dítěti i rodičům, neboť ná-
ročná situace nezletilého se promítá do fun-
gování celého rodinného systému.  
  U našich klientských dětí nejčastěji řešíme 
následujícími problémy: poruchy osobnosti, 
sebepoškozování a sebevražedné tendence, 
poruchy příjmu potravy, deprese a úzkosti, 
závislost na sítích, šikanu, poruchy chování či 
problémy se sexuální orientací. 
  Rádi bychom vyjádřili upřímné poděkování 
městu Lovosice za spolupráci a finanční pří-
spěvek na provoz našich sociálních služeb v 
roce 2023. 

Naděje pomáhá osobám v nouzi a dětem s psychickými problémy  
Organizace Naděje provozuje svou pobočku v Lovosicích už od roku 2013. Našimi dvěma místními službami  

– nízkoprahovým denním centrem a noclehárnou pro muže – od té doby prošlo téměř 300 klientů. 

Prázdniny v nízkoprahovém zařízení Charity Lovosice  
  Letní prázdniny jsou časem 
radosti, objevování a dobrodruž-
ství, kdy se děti mohou odpojit 
od školních povinností a věnovat 
se různým aktivitám, které je 
naplňují štěstím a novými zážitky. 
Pro děti z Amicusu se letošní 
letní prázdniny staly nezapome-
nutelnými chvílemi plnými zába-
vy, tvořivosti a nových přátelství. 
Nízkoprahové zařízení nejenže 
nabízí vzdělávání a podporu, ale 
také si klade za cíl, aby děti měly 
příležitost zažít nezapomenutel-
né chvíle. Výlety na koupaliště 
byly důkazem, že někdy stačí 

jednoduchá zábava u vody, aby 
se děti smály, tvořily a budovaly 
nová přátelství. 
  JUMP aréna se stala nezbytným 

cílem pro ty, kteří toužili po dáv-
ce adrenalinu a zábavy. Skoky 
přes překážky, soutěže o nejvyšší 
skok či nejlepší trik posílily fyzic-

kou kondici dětí, ale také soutěž-
ního ducha i týmovou spolupráci. 
Děti z nízkoprahového zařízení si 
kromě kreativních činností a zají-
mavých her, které posilovaly 
pocit úspěchu a sebedůvěry, 
mohly vyzkoušet zábavný kvíz na 
téma „Bezpečné léto“. Tento kvíz 
nejen testoval jejich znalosti, ale 
také jim přinesl drobnou odmě-
nu za účast. 
  Centrum si vedlo více než skvě-
le. Poskytlo dětem nejen zábavu 
a radost, ale také podpořilo jejich 
fyzickou, sociální a tvůrčí stránku. 
                    Bc. Markéta Horejsková 
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HEZKÉ DOMY s.r.o. fungují v Lovosicích již 10 let 
V dnešní době se poměrně často setkáváme se stavy, kdy se rodina stará o své rodiče nebo blízké osoby se zdravotním postiže-
ním doma. Mnohdy s nimi žijí ve společné domácnosti, někdy za nimi pravidelně docházejí, pomáhají jim s nákupy, úklidem nebo 
jen kontrolují jejich potřeby. Někdy ovšem nastane situace, kdy je nutné tento běžný tok péče přerušit, kdy pečující sám potřebu-
je odpočinek na dovolené, vycestuje v rámci pracovních povinností na několik dní anebo sám onemocní či je hospitalizován. Od-
lehčovací služba pomáhá především těmto rodinám, kterým krátkodobé povinnosti brání v nastavené péči pokračovat. A zde na-
bízí pomoc společnost HEZKÉ DOMY s. r. o., která je provozovatelem pobytových zařízení v prostorách rezidence Orbis, v ulici 
Osvoboditelů v Lovosicích a od roku 2020 i v Sutomi. Odlehčovací služby jsou ošetřovatelská zařízení bez každodenní přítomnosti 
          lékaře, lékaři sem pouze docházejí na návštěvní službu. Ředitelku zařízení Soňu Čechovou jsem požádala o zodpovězení  
                                                                                                několika otázek. 
  Co je hlavním cílem odlehčovacích slu-
žeb a o jaké osoby se v zařízení pečuje? 
Kdy bylo otevřeno? 

  Začnu od konce, HEZKÉ DOMY s.r.o. letos 
slaví 10 let od zahájení činnosti a já doufám, 
že ještě minimálně 10 let budeme na Lovo-
sicku pomáhat. Jak jste správně v úvodu 
naznačila, odlehčovací služba je vlastně po-
moc rodinám, které buď pečují o své blízké, 
a nemusí to být jen osoby seniorského věku, 
přijímáme klienty od 19 let, anebo nemohou 
pečovat, ať už z důvodu pracovního vytížení 
nebo svého zdravotního stavu. To znamená, 
že nabízíme krátkodobé pobyty pro osoby, 
které vyžadují celodenní dohled, péči a pe-
čující dočasně nemůže tuto péči vykonávat. 
Vždyť pro kvalitní péči v domácím prostředí 
je důležité, aby i pečující byl v relativní poho-
dě, načerpal dostatečnou energii a sílu na 
péči o své blízké a díky nám mohl v klidu 
vycestovat na dovolenou, věnovat nějaký čas 
jen sám sobě a své rodině. Našimi nejčastěj-
šími klienty jsou osoby s duševním onemoc-
něním, především Alzheimerovou chorobou 
nebo jinou formou demence, dále jsou to 
osoby po mozkových příhodách nebo po 
úrazech, kdy mají omezený pohyb nebo jsou 
plně ležící. Výčet složení našich klientů je 
téměř neomezený a přístup individuální dle 
postižení. 
 

  Kolik má zařízení zaměstnanců a jakých? 

  Před deseti lety jsme začínali s 12 zaměst-
nanci, dnes, kdy máme už dvě pobytová 
zařízení, tak jsme se rozrostli na 38 zaměst-
nanců, největší skupinu tvoří přímý obslužný 
personál, kam patří zdravotní sestry, pracov-
níci v sociálních službách a sociální pracovní-
ci, vzorně je doplňuje servis, tedy kuchtičky, 
pradlenky a uklízečky, bez kterých by naše 
práce byla poloviční. A neodmyslitelnou 
složkou je vedení a administrativa, neboť 
jsme stále zahlceni tabulkami a statistikami.  
 

  Co se klientům v rámci služeb poskytuje? 

  Poskytujeme komplexní služby, tedy ubyto-
vání, stravování a pečovatelské služby 
z pohledu sociálních služeb a ze zdravotních 
služeb ošetřovatelskou péči, kterou zajišťují 
zdravotní sestry v rámci denních služeb. Nej-
častěji se jedná o podání léků, aplikaci inzulí-
nu, převazy v případě ran a defektů, kontroly 
glykémií, tlaku a ošetřovatelskou rehabilitaci, 
pozor nepleťme si ji s fyzioterapií, i když 
ke zlepšení mobility našich klientů využívá-
me různé pomůcky a přístroje. Máme uza-
vřené smlouvy se všemi zdravotními pojiš-
ťovnami, tudíž tato péče je plně hrazena ze 
zdravotního pojištění. 
 

  Jak se klienti stravují? 

  Já si myslím, že dobře. Určitě si naši klienti 
nestěžují, sice sami nevaříme, stravu nám 
dováží společnost G3K z Ústí nad Labem. My 

připravujeme jen snídaně, svačiny, dopolední 
i odpolední, a večeře. Klientům zajišťujeme i 
dietní stravu, je-li to nutné. Není výjimkou, 
že máme klienty, kteří se vyživují sondou, 
čehož se nebojíme a není to důvod k jejich 
nepřijetí. 
 

  Jaká je doba pobytu v zařízení? Kolik 
pobyt stojí? 

  Klienti v našem zařízení mohou být od jed-
né noci, protože jsme pobytové zařízení, po 
dobu, kterou vyžaduje rodina nebo zdravotní 
stav klienta. Většina našich klientů je u nás 
po dobu dovolené rodiny, tedy od – do, tý-

den až měsíc, zejména teď v letních měsících 
se nám vystřídá měsíčně až 35 osob na na-
šich 54 lůžkách. Někteří klienti u nás čekají 
na přijetí k trvalému pobytu do vhodných 
pobytových zařízení (DoZP – Domov pro 
osoby se zdravotním postižením, DZR – Do-
mov se zvláštním režimem), především je-li 
jejich zdravotní stav takový, že už neumož-
ňuje návrat do domácího prostředí, ti u nás 
zůstávají 6-12 měsíců. Pro tyto klienty jsme 
jakousi přestupní stanicí. Cena je stanovena 
vyhláškou a závisí i na stavu klienta, jaké 
služby vyžaduje. Pohybuje se v rozmezí od 
800 do 1100 korun na den. Většina našich 
klientů k úhradě využívá důchod a příspěvek 
na péči, má-li ho přiznaný. V opačném přípa-
dě jim naši sociální pracovníci pomáhají 
s jeho vyřízením. 
 

  Jak je dbáno o zábavu a společenský 
život klientů? 

  Jak se říká, kdo si hraje, nezlobí, i my se 
snažíme vymyslet klientům náplň tak, aby 
den u nás prožili a nebyli jen v posteli. 
V obou zařízeních máme aktivizační pracov-
nice, které každý den od 9 do 12 hodin ve-
dou aktivizace, připravují pro klienty pro-
gram. Kromě výtvarných činností si občas 
něco společně upečou, mají kinokavárnu, 
kdy si pouští na přání filmy pro pamětníky, 
každý měsíc pořádáme oslavy svátků a naro-
zenin klientů, zveme na návštěvu umělce a 
zajímavé lidi. Pravidelně nás navštěvuje paní 
farářka, která vnáší pohodu a klid mezi nás 
všechny. Oblíbená jsou hudební vystoupení 
pana Krulicha a návštěvy dětí lovosických MŠ 
a ZŠ. 
 

  Kdy bylo otevřeno zařízení v Sutomi, 
jaké akce tam letos v létě proběhly? 

  V roce 2019 se nám naskytla možnost si 
pronajmout objekt bývalé školy v Sutomi, 
kdy jsme po několika úpravách v září 2020 
otevřeli. Bohužel nám nebylo zpočátku moc 
přáno, neboť nám do rozjezdu vstoupilo 
kovidové období, které s sebou neslo výraz-
né omezení provozu a s tím související ne-
malé finanční problémy. Občas nás pozlobí i 
počasí, kdy nám přes noc napadne sníh ne-
bo mráz vykouzlí na silnici ledovou plochu. 
O to více jsem ráda, že ačkoliv na toto zaří-
zení nečerpáme dotace, protože nejsme 
zařazeni do krajské sítě sociálních služeb, se 
nám podařilo všechno zvládnout a přežili 
jsme. Moc za to děkuji všem, kdo nás pod-
pořili a věřili nám, že děláme dobrou věc. Co 
se týče aktivit v Sutomi, jsou shodné s lovo-
sickými, snad jen tam občas podnikáme, díky 
zahradě, grilování a opékání buřtů, což naši 
klienti velmi oceňují. 
 

  Paní Čechové děkuji za rozhovor a ať se 
lidem v Hezkých domech líbí!   
                                         (hz, foto Hezké domy) 
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  Klub lovosických filatelistů KF 
04-38 Lovosice byl po déle trva-
jících problémech k 1. lednu 
2023 zrušen. Po odstupujících 
členech se nepodařilo doplnit 
výbor klubu, a tak po 77 letech 
skončil. I přes to, že posledních 
22 let byla činnost velice úspěš-
ná. „Členská základna stávající z 
devíti členů se na poslední 
schůzce v listopadu 2022 roz-
hodla, že klub zanikne,“ uvedl 
stávající předseda klubu Josef 
Helcl. „Tato skutečnost byla 
oznámena všem, na základě 
dosavadní dobré spolupráce 
také Centru kultury Lovoš, a to 
osobně ještě tehdejšímu řediteli 
Drašnarovi. Poděkování patří i 
kronikářce Evě Hozmanové za 
dosavadní dlouholetou kroniko-
vou spolupráci,“ uvedl ve zprávě 
pro kroniku 2022 bývalý předse-
da Helcl. 
  Je mi opravdu líto, že klub 
skončil. Pamatuji na doby, kdy 
známky, pohlednice, mince ne-
bo nálepky od zápalek sbíral 
téměř každý. Syn s kamarády 

seděli na schodech a známky si 
ještě i jako gymnaziální studenti 
vyměňovali. Doba se změnila. 
Pro někoho je ale sběratelství 
vášeň.                                     (hz) 

Klub filatelistů KF 04–38 Lovosice  

  Lovosická farnost se snaží být 
otevřená pro všechny. Pravidel-
ně organizuje například večery 
chval nebo meditace s varhanní 
hudbou.  
  V druhé polovině září začínají 
další kurzy Alfa, tedy série před-
nášek a diskuzí určených pro 
nevěřící či nově pokřtěné a pro 
všechny, kdo se chtějí o víře 
a křesťanství dozvědět víc nebo 
si osvěžit základy. 
  „Pozoruji, že hodně lidí patří 
mezi hledající a zajímá je du-
chovní dimenze života. Od tra-
dičních forem náboženství je 
odrazuje nedůvěra k institucím a 
negativní image církve ve spo-
lečnosti.  
  Zdá se mi, že hledajících lidí 
přibývá. Duchovní témata lidé 
otevírají i při setkávání na ulici,“ 
popisuje salesián P. Ladislav 
Nádvorník důvod, proč kurzy 
začal v Lovosicích organizovat. 
„Považuji za důležité o víře mlu-
vit srozumitelně. Mše svatá pro 
nás sice je důvěrným okamži-
kem, ale pro nově příchozí může 
být nesrozumitelným divadlem. 
Právě kurzy jim mohou poskyt-
nout v civilním prostředí uvolně-
nější atmosféru pro poznávání 
víry,“ dodává. 

  První běh v Lovosicích začal už 
na podzim 2021, kdy se ho 
účastnily téměř dvě desítky po-
sluchačů, které tvořili hlavně 
místní farníci. Někteří z absol-
ventů už budou při následující 
sérii setkání zájemce provázet 
společně s P. Nádvorníkem. Po-
dobný zájem jako kurzy na pod-
zim 2021 vzbudily i další na jaře 
2022, tento už však tvořili větši-
nou lidé mimo církev a farnost. 
Všechna setkání mají stejnou 
základní strukturu: společné 
jídlo, video nebo přednáška na 
téma setkání, diskuse v malých 
skupinkách na dané téma.  
  Úvodní setkání proběhne ve 
středu 27. září v 19 hodin v bu-
dově Střední odborné školy 
technické a další setkání jsou 
naplánovaná až do konce listo-
padu, vždy budou zaměřená na 
konkrétní téma. Pokud však 
někdo první setkání nestihne, je 
možné se připojit i později.   
                         Ladislav Nádvorník,  
       Římskokatolická farnost Lovosice 

• • • Každý má otázky • • • 

Římskokatolická farnost Lovosice zve na kurzy Alfa.  
Kurz pro hledající a zájemce o víru. Kdo je Ježíš, proč se modlit 

nebo jak číst Bibli?  

www.farnostlovosice.cz. 
https://www.kurzyalfa.cz/ 

o-alfe/ 

http://www.farnostlovosice.cz/
https://www.kurzyalfa.cz/o-alfe/
https://www.kurzyalfa.cz/o-alfe/
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• • • Výherní křížovka Lovosického dneška • • •  
Znění tajenky zašlete na e-mail: martina.tendlerova@meulovo.cz . Autoři prvních tří správných odpovědí obdrží drobný dárek.  

Do předmětu e-mailu napište heslo „křížovka“. Tajenku z tohoto vydání najdete v dalším čísle spolu s krátkým článkem k danému tématu.  

  Chloubou kostela sv. Václava v Lovosi-
cích jsou bezpochyby jeho varhany. Ná-
stroj, který jako dvoumanuálový, pneu-
matický, s jednadvaceti rejstříky a krás-
nou romantickou dispozicí postavil v r. 
1913 pražský varhanář Heinrich Schiff-
ner. O tom, že v letech 1989-1992 byly 
varhany „pseudobarokně“ přestavěny, 
avšak nešťastně, se v Lovosicích jistě 
dobře ví. Při nevhodné opravě byly mi-

mo jiné odstraněny charakteristické ro-
mantické rejstříky a nasazeny nové. „Ty 
ale nemají vůbec nic společného s tradi-
cí českého varhanářství, a i ve své době 
byly anachronismem,“ říká lovosický fa-

rář Ladislav Nádvorník. 
  Myšlenka obnovit velkolepý duchovní 
nástroj se téměř symbolicky zrodila na 
Noci kostelů v roce 2020. Stál za ní mu-
zikant, hudební skladatel a varhaník Pa-

vel Hrubeš. Stejně jako za myšlenkou 
zrodu festivalu varhanní hudby Kudr-
mannovy Lovosice. První koncert se prá-
vě v kostele sv. Václava uskuteční už 12. 
září. 
  Nápověda k nové tajence:  
  Svatý Václav je patron české země, 
symbol české státnosti. V jakém městě, 
vzdáleném asi 70 kilometrů jižně od 
Lovosic, byl zavražděn?                    (pad) 

Tajenka ze srpnového vydání: Schiffnerovy varhany 

mailto:barbora.maresova@meulovo.cz,



